

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ
ပြတိုက် အကယ်ဒမီ

မြန်မာ

၂၀၁၄- ၂၀၁၉

၁။ အနုစံချုပ်

မြန်မာ့ပြတိုက်ကဏ္ဍ၏ စွမ်းရည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်နှင့် ပညာရပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်လိမ္မာမှု စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် မူဝါဒရေးရာ ဆွေးနွေးစကားပိုင်းများကို ဖော်ဆောင်နိုင်ရေးကို ရည်ရွယ်ကာ ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှစတင်၍ ဗြိတိသျှကောင်စီသည် သုတေသနများကို အခြေခံကာ လုပ်ငန်းအစီအစဉ်တစ်ခုကို ရေးဆွဲအကောင်အထည် ဖော်ခဲ့ပါသည်။ 'နိုင်ငံတကာ ပြတိုက် အကယ်ဒမီ မြန်မာ' ဟုခေါ်သော ထိုအစီအစဉ်တွင် ပါဝင်သည့် သင်တန်းသားများကို သင်ကြားပို့ချနိုင်ရန်အတွက် မြန်မာနှင့် ယူကေနိုင်ငံတို့မှ တက္ကသိုလ်များ၊ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် လက်တွဲလျက် လုပ်ဆောင်ခဲ့ပါသည်။ ဤစွမ်းဆောင်ရည်ဖွံ့ဖြိုးမှုလုပ်ငန်းအစီအစဉ်တွင် မြန်မာ့ အမွေအနှစ်များကို လက်ရှိတွင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်နိုင်ရုံမျှမက အနာဂတ် မျိုးဆက်များအတွက် မချို့မယွင်း မယုတ်မလျော့ ချန်ထားပေးနိုင်ရန်အတွက် ပြတိုက်စုဆောင်းပစ္စည်း စီမံထိန်းသိမ်းရေးပညာရပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှုများကို အဓိကထားပါသည်။

ဝိုင်းဝန်းအားထုတ်ခဲ့သည့်အလျောက် IMA မှပေါ်ထွက်လာသော သိသာထင်ရှားသည့် အကျိုးကျေးဇူးများကိုလည်း တွေ့မြင်လာနိုင်ခဲ့ပါသည်။ မြန်မာနှင့် ယူကေနိုင်ငံတို့မှ ပြတိုက်များ၊ တက္ကသိုလ်များနှင့် အဖွဲ့အစည်းများကို ကိုယ်စားပြုကာ ပြတိုက်လုပ်ငန်းကျွမ်းကျင်မှုအတွက် အသိပညာများလှည့်ပေးနိုင်ခဲ့ကြပါသည်။ တက်ရောက်သူများကလည်း ပြတိုက်စုဆောင်းပစ္စည်း စီမံထိန်းသိမ်းရေးနှင့် တာရှည်ခံအောင် စောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ကျွမ်းကျင်မှုများ တိုးပွားလာသည်ကို ပိုမိုယုံကြည်လာကြောင်း ပြသခဲ့ကြပြီး နိုင်ငံအနှံ့ရှိ ပြတိုက်များတွင်လည်း သင်တန်းများတက်ရောက်ခြင်းမှ ပေါ်ထွက်လာသော ကောင်းကျိုးများလည်း တွေ့မြင်လာရပါသည်။ ပြတိုက်ပစ္စည်းများ ရေရှည်ခံအောင် ထိန်းသိမ်းခြင်း၏ အရေးပါမှုကို လေ့လာကြရာတွင် သင်တန်းသားအချင်းချင်း ပညာဖလှယ်သင်ယူနိုင်ရေးကိုလည်း အထူးအလေးထားဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယူကေမှ ကျွမ်းကျင်သူများပို့ချသောသင်တန်းများ တွင် တိုက်ရိုက်တက်ရောက်ရန် အခွင့်အရေးမရရှိခဲ့သူများအား ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့သူများက ပြန်လည်ဝေငှနိုင်ရန် IMA အနေဖြင့် အစီအစဉ်ရေးဆွဲခဲ့ပါသည်။

သင်တန်းတက်ရောက်ခဲ့သူများက မိမိတို့ လေ့လာရရှိထားသော စွမ်းရည် အသစ်များနှင့် ကျွမ်းကျင်မှု အသစ်များကို တဆင့် မျှဝေပေးရန် လိုအပ်သော သင်ကြားမှုနည်းပညာနှင့် ပစ္စည်းကိရိယာအစရှိတို့ကိုလည်း အထောက်အပံ့ပေးခဲ့ပါသည်။ ထို့ပြင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြတိုက်ကဏ္ဍတွင် လက်ရှိလိုအပ်ချက်နေသော Standards Framework စံချိန်စံညွှန်း လက်စွဲ လမ်းညွှန်များကို ဝိုင်းဝန်းပြုစုနိုင်ရန်လည်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ နိုင်ငံတကာပြတိုက်ဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ ကျင့်ဝတ်များနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ထင်ဟပ်စေမည့် စုဆောင်းပစ္စည်းများ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ မူဘောင်များ ခိုင်ခန့်လာရေးအတွက် မြန်မာနှင့် ယူကေမှ ကျွမ်းကျင်သူများက စုပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါသည်။

ဗြိတိသျှကောင်စီသည် မြန်မာ့ပြတိုက်အဖွဲ့အစည်းနှင့် အတူလက်တွဲလျက် 'အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပြတိုက် အကယ်ဒမီ မြန်မာ' အစီအစဉ်ကို ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော်သွားရန် ရည်ရွယ်ပါသည်။ ပြတိုက်များကို အများပြည်သူ လေ့လာနိုင်ရေး၊ ပြည်သူများ အသိပညာတိုးပွားစေရေးနှင့် အပန်းဖြေနိုင်ရေးတို့အတွက် မြန်မာ့ ပြတိုက်ပညာရှင်များက အဆင့်မြင့်သော စံချိန်စံညွှန်းများဖြင့် စုဆောင်းပစ္စည်းများအား စီမံခန့်ခွဲကြရာတွင် ယခုအစီအစဉ်မှ ရရှိလာသော ကျွမ်းကျင်မှုများကို အသုံးပြုတတ်ရန် ဤအစီအစဉ်က ရည်ရွယ်ပါသည်။ ကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာ သင်တန်းတက်ရောက်လာသူများ အနေဖြင့် စွမ်းရည်များကို မြှင့်တင်လာနိုင်ပြီးနောက်တွင်လည်း အခြားလိုအပ်နေသူများကို ဆက်လက် ပညာမျှဝေပေးနိုင်ရေးအတွက် အထောက်အကူပေးနိုင်ရန် ဤအစီအစဉ်က ရည်ရွယ်ပါသည်။

ပြတိုက်ပစ္စည်းများ စီမံထိန်းသိမ်းရေး Collections management ဟူသောစကားရပ်တွင် ပြတိုက်ပစ္စည်းများနှင့် သက်ဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို အများပြည်သူအကျိုးအတွက် ဖော်ထုတ်၊ စောင့်ရှောက်၊ ထိန်းသိမ်းခြင်းဖြင့် အသုံးဝင်အောင်ပြုခြင်းဟူသည့် အဓိပ္ပါယ်များပါဝင်ပါသည်။

ပြတိုက်ပစ္စည်းများ စီမံထိန်းသိမ်းရေးသည် လုပ်ငန်းကျွမ်းကျင်မှု၊ ပညာရပ်ဆိုင်ရာနံ့စပ်မှုနှင့် အတွေ့အကြုံများလိုအပ်သော ဘာသာရပ်တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။

ပြသပစ္စည်းများမှ ရရှိသောအကျိုးကျေးဇူးကို နောင်လာနောက်သားများ ခံစားနိုင်၊ အပန်းဖြေနိုင်ရန်အတွက် ထိရောက်သော စီမံထိန်းသိမ်းမှု Collections management က များစွာအရေးပါပါသည်။

၂။ မိတ်ဆက် နိဒါန်း

ပြတိုက်များသည် နိုင်ငံနှင့်လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွက် အရေးပါသော အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းတို့သည် အများပြည်သူ အကျိုးကျေးဇူးအတွက် ခြပ်ရုံနှင့် ခြပ်မဲ့အမွေအနှစ်များကို စုဆောင်း၊ ထိန်းသိမ်း၊ စူးစမ်းလေ့လာပြီး ဆက်သွယ် မျှဝေပေးပါသည်။ ပြတိုက်များကို ကိုယ်စားပြု လုပ်ကိုင်နေသူများသည် အဓိကအားဖြင့် စုဆောင်းပစ္စည်းများအား ထိန်းသိမ်းရေးကိုသာ အစဉ်တစ်စိုက် လုပ်လာခဲ့ပါသည်။ သို့ရာတွင် ၎င်းတို့၏ လုပ်ငန်းများ၌ လူတန်းစား ပရိသတ်မရွေး ပြတိုက်သို့ လာရောက်ကြည့်ရှုခံစားနိုင်စေရန်လည်းကောင်း၊ ပြတိုက်သို့လာရောက်လေ့လာသူများအား နှစ်သိမ့်ပျော်ရွှင်မှုရသကဲ့သို့ပေးစွမ်းနိုင်စေရန်လည်းကောင်း၊ တီထွင်ဖန်တီးမှုများတင်ဆက်နိုင်ရန်လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ရသောလုပ်ငန်းများလည်းပါဝင်သည်။ ထို့ပြင် စုဆောင်းပစ္စည်းများက ပေးသော အနိုးမဲ့ယဉ်ကျေးမှု တန်ဖိုးများကို အများပြည်သူသိအောင် မျှဝေပေးနိုင်ကြပြီး ဆန်းသစ်တီထွင်မှုများရှိသော၊ အများပြည်သူနှင့် သက်ဆိုင်သော နေရာများအဖြစ် ပြတိုက်များကို တန်ဖိုးထားကြပါသည်။ ပြတိုက်၏ တန်ဖိုးများတွင် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းအတွင်း ချစ်ကြည်စွာ သဟဇာတဖြစ်စွာနေထိုင်နိုင်ရေးနှင့် ပြည်သူအချင်းချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လိုစိတ်များဖြစ်ပေါ်လာရေးစသည်တို့ကို မြှင့်တင်ပေးသည်များလည်း ပါဝင်သည်။ ယခုအခါ ပြတိုက်များ၏ ဤအခန်းကဏ္ဍအသစ်မှာ ဒေသတွင်း၊ နိုင်ငံတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာအဆင့် ပေါင်းကူးဆက်ဆံမှုများကို တည်ဆောက်နိုင်ရန် ပေါင်းကူးတံတားများဖြစ်လာကြခြင်းဖြစ်သည်။ ယခုနှစ် နိုင်ငံတကာ ပြတိုက်များနေ့တွင် ထိုလုပ်ငန်းသဘာဝကို နိုင်ငံတကာ ပြတိုက်များကောင်စီ (ICOM) က အထူးဂုဏ်ပြုရည်ညွှန်းထားပါသည်။

“လူ့အဖွဲ့အစည်းများတွင် ပြတိုက်များ၏ အခန်းကဏ္ဍက ပြောင်းလဲနေပါသည်။ တစ်ချိန်က ပြတိုက်များမှာ ဆိတ်ငြိမ်သည့် နေရာများ ဖြစ်ခဲ့သော်လည်း ယခုအခါ လာရောက်ကြည့်ရှုသူပရိသတ်များပါ ပါဝင်နိုင်သော လှုပ်ရှားမှု၊ ပရိသတ်ကို ဗဟိုပြုစဉ်းစားကာ ခင်းကျင်းတင်ဆက်မှုများ၊ လူထု လူတန်းစားအလွှာအသီးသီး၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုများ၊ ပြုလွယ်ပြင်လွယ်ဖြစ်မှုများ၊ အခြေအနေနှင့်လိုက်လျောညီထွေပြုပြင်ပြောင်းလဲနိုင်မှုများ၊ လူ့အဖွဲ့အစည်း၏ အပြောင်းအလဲကို အမိလိုက်နိုင်ခြင်းများ စသည်တို့ဖြစ်ပေါ်လာအောင် ပြတိုက်များ ကိုယ်တိုင်က ဆန်းသစ်တီထွင်မှုများဖြင့် ဆောင်ရွက်နေကြပါပြီ။ ၎င်းတို့သည် ဆန်းသစ် တီထွင်မှုနှင့် အသိပညာဗဟုသုတတို့ကို ပူးပေါင်းရန် ဗဟိုချက်များဖြစ်လာကြပြီး ဧည့်သည်ပရိသတ်များ ကိုယ်တိုင်ပါဝင်ပူးပေါင်းဖန်တီးမှုဝေခံသည့် ပြသတင်ဆက်မှုများခင်းကျင်းထားသောပလက်ဖောင်းများအသွင်ဖြင့် လူမှုဘဝမှ ယဉ်ကျေးမှုများ ဖြစ်လာခဲ့ပါပြီ။”

နိုင်ငံတကာပြတိုက်များကောင်စီ၊ နိုင်ငံတကာပြတိုက်နေ့၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ မေလ ၁၈ ရက်နေ့၊
 “Museum as Culture Hubs: The future of Tradition”



မြန်မာနိုင်ငံရှိ ပြတိုက်များတွင် ကမ္ဘာ့အလှပဆုံးနှင့် အထင်ရှားဆုံး ပစ္စည်းများစွာကို စုဆောင်းထားရှိ ပြသထားပါသည်။ ၎င်းတို့သည် မြန်မာ့ သမိုင်းအမွေ ရတနာသိုက်များဖြစ်ကြပြီး တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်အသီးသီး၏ တီထွင်ဆန်းသစ်မှုများနှင့် ထူးချွန်ပြောင်မြောက်မှုများအကြောင်းကိုလည်း ပြောပြနေပါသည်။ ပြတိုက်မှ

အမှုထမ်းအရာထမ်းများသည် နိုင်ငံ့အမွေအနှစ်များရေရှည်တည်တံ့အောင် ထိန်းသိမ်းစီမံပေးရုံမျှမက ထိုစုဆောင်းပစ္စည်းနှင့်သက်ဆိုင်သည့် အချက်အလက်များကိုလည်း သုတေသနပြုစုဆောင်းကြသည်။ ပြည်သူ့ထံသို့ ဆိုင်ရာအချက်အလက်များကိုလည်း ဘာသာပြန် အဓိပ္ပါယ်ဖွင့်ဆိုပေးသူများလည်းဖြစ်ကြပါသည်။

ငြိတိသျှကောင်စီသည် အဆိုပါအမှုထမ်းအရာထမ်းများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်အတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများမှာ များစွာ အကျိုးကျေးဇူးရှိသည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။ ထိုစွမ်းဆောင်ရည်များတိုးတက်လာခြင်းမှ ဖြစ်ထွန်းလာနိုင်သည့် အကျိုးများတွင် -

- နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေးကို မြှင့်တင်ပေးခြင်း၊
- လူထုနှင့် ချိတ်ဆက်ခြင်း၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်း၊ ဒစ်ဂျစ်တယ် ပလက်ဖောင်းများနှင့် နိုင်ငံတကာသို့ ပြသပစ္စည်း ငှားရမ်းပေးခြင်း၊ငှားယူခြင်း စသည်တို့အားဖြင့် ပြည်တွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာရှိ စုဆောင်းပစ္စည်းများကို ပြည်တွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာ ပရိသတ်များအား လက်လှမ်းမီစေခြင်း၊
- စုဆောင်းပစ္စည်းများနှင့် ခြပ်မဲ့ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များအား ကောင်းစွာစုဆောင်းစီမံခြင်းအားဖြင့် ပြတိုက်လုပ်ငန်းများတွင် ပိုမို အသုံးပြုလာနိုင်ပြီး လက်ရှိပရိသတ်များနှင့် နောင်တိုးပွားလာမည့် ပရိသတ်များ၏ စိတ်လိုလက်ရ ပူးပေါင်းပါဝင်လာမှုများကိုရရှိကာ လူမှုဘဝများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမှုနှင့် လူ့အသိုက်အဝိုင်းတွင် ချစ်ကြည်စည်းလုံးမှုများတိုးပွားလာမှုစသည့်အကျိုးများဖြစ်ထွန်းလာခြင်း။
- ထက်မြက်ထိရောက်သော စီမံခန့်ခွဲမှုများကိုဆောင်ရွက်နိုင်သော၊ ပြသပစ္စည်းများကို ဂရုတစိုက် စောင့်ရှောက်အသုံးချနိုင်သော စွမ်းဆောင်ရည်မြင့်မားသည့် အမှုထမ်းအရာထမ်းအင်အားများဖြစ်လာပြီး ပြတိုက်ရေးရာအဆုံးအဖြတ်များတွင် ပါဝင်လာနိုင်ခြင်း။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပြတိုက် အကယ်ဒမီ-မြန်မာသည် မြန်မာအစိုးရ၊ မြန်မာပြတိုက်ပညာရှင်များနှင့် ငြိတိသျှကောင်စီတို့အတူ ပူးပေါင်းကာ မြန်မာပြတိုက်အမှုထမ်းအရာထမ်းများ၏ စွမ်းဆောင်ရည် မြင့်မားလာစေရေးကို သုတေသနများအားဖြင့်လည်းကောင်း၊ လုပ်ငန်းကျွမ်းကျင်သူများ စဉ်ဆက်မပြတ် တိုးပွားလာစေရေးသင်တန်းများအားဖြင့်လည်းကောင်း၊မူဝါဒရေးရာ ဆွေးနွေးပွဲများ ပေါ်ပေါက်လာ စေခြင်း အားဖြင့်လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်နေသော လုပ်ငန်းအစီအစဉ်တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံ လက်ရှိ ပြတိုက်များအပေါ် အစိုးရက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားသည့် အခြေခံ အဆောက်အအုံအုတ်မြစ်ပေါ်တွင် ဆင့်ပွားဆောင်ရွက်ခြင်းလည်း ဖြစ်ပါသည်။ ကမ္ဘာ့ပြတိုက်များတွင် စုဆောင်းပစ္စည်းများကို စီမံထိန်းသိမ်းမှုက ပြတိုက်၏ အသက်ပမာ အရေးကြီးလှသည်ဆိုသော အခြေခံမူကိုလည်းကိုင်စွဲထားပါသည်။ မြန်မာအစိုးရက ICOM တွင် ပူးပေါင်း ပါဝင်လာခြင်းအားဖြင့် ပြတိုက်ပစ္စည်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးတွင် ကောင်းမွန်သော လုပ်ထုံးလုပ် နည်းများပေါ်ပေါက်လာရန် အလေးထားဆောင်ရွက်ခြင်းကိုလည်း များစွာ အသိအမှတ်ပြုပါသည်။ ဤစာတမ်း၏ နောက်ဆက်တွဲ Appendix တွင် IMA မှထွက်ပေါ်လာသော ရလဒ်များကို အကျဉ်းချုပ်စာရင်းအချက်အလက်များဖြင့် ဖော်ပြထားပါသည်။

ဤအစီအရင်ခံစာသည် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပြတိုက် အကယ်ဒမီ မြန်မာမှ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သောလုပ်ငန်းများ နှင့် ထွက်ပေါ်လာသော အကျိုးရလဒ်များကို သုံးသပ်ထားပါသည်။ ငြိတိသျှကောင်စီ၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ပြတိုက်များနှင့် ဆက်လက်လက်တွဲ ဆောင်ရွက်သွားရန် မျှော်လင့်ပါသည်။ မြန်မာ့ ပြတိုက်များနှင့် ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်များ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးကဏ္ဍပိုမို ခိုင်မာတောင့်တင်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သင့်သည်များကိုလည်း ရည်ညွှန်းဖော်ပြထားပါသည်။



ဗြိတိသျှကောင်စီသည် ယူကေနိုင်ငံ၏ ယဉ်ကျေးမှုပေါင်းကူးဆက်ဆံရေးနှင့် ပညာရေးအဖွဲ့အစည်းများကို ဆောင်ရွက်နေသော နိုင်ငံတကာ

အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်မတ်လမှစ၍ ဗြိတိသျှကောင်စီသည်

မြန်မာ့ပြတိုက်ကဏ္ဍ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေးအတွက်မိတ်ဖက်များနှင့်အတူ လက်တွဲကာ ပြတိုက်ကဏ္ဍတွင် သုတေသနများဆောင်ရွက်ရေး၊ စွမ်းဆောင်ရည် ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ရှေ့ဆောင်ရွက်ပြုရေးနှင့် မူဝါဒရေးရာဆွေးနွေးပွဲများ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါသည်။

ဗြိတိသျှကောင်စီ၏ယဉ်ကျေးမှုစွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေးဌာနသည် မြန်မာပြည်ရှိ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များနှင့်အတူ လက်တွဲလျက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပြတိုက် အကယ်ဒမီ မြန်မာ အစီအစဉ်ကို မြင့်မားသောမျှော်မှန်းချက်များနှင့်အတူ တီထွင်ကြံဆမှုများပါဝင်သော အစီအစဉ်များကို အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိပါသည်။

- မြန်မာ့ အမွေအနှစ်များထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးနှင့်ပြတိုက်ပညာကဏ္ဍတွင် တိုးတက်သောရလဒ်များ ရရှိလာစေရန် ယဉ်ကျေးမှုအင်စတီကျူးရှင်များနှင့် ပေါ်လစီရေးဆွဲပြုစုသူများနှင့်အတူ လက်တွဲလုပ်ကိုင်ရေး
- မြန်မာပြတိုက်ကဏ္ဍတွင် စွမ်းဆောင်ရည်များ မြင့်မားလာစေရန်နှင့် သက်ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအလိုက် စွမ်းရည်များတိုးတက်လာရန် အခွင့်အလမ်းများ ပံ့ပိုးရေး
- မြန်မာပြတိုက်ကဏ္ဍတွင် ယူကေနှင့် နိုင်ငံတကာ အကောင်းဆုံးလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် ပိုမိုအသက်ဝင်လာစေရေး



ICOM သည် ပြတိုက်နှင့် ပြတိုက်ပညာရှင်များ၏ တစ်ခုတည်းသော နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုအဖွဲ့မှာ အသင်းဝင်ရသည့် လွတ်လပ်သော အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး သုတေသန၊ ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်ရေး၊

ပြတိုက်များစဉ်ဆက်မပြတ် လည်ပတ်ရေး နှင့် လူထုဆက်ဆံရေး လုပ်ငန်းများကို အစဉ်တစိုက်လုပ်ကိုင်ပါသည်။ ပြတိုက်များသည် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ သဘာဝက ပေးအပ်သောအမွေအနှစ်၊ လူ့ယဉ်ကျေးမှုကတည်ဆောက်ခဲ့သော အမွေအနှစ်များခံစားနိုင်သော၊ လက်ရှိကာလနှင့် အနာဂတ်ကို ဆင်ခြင်နိုင်သော၊ ခြပ်ရုံခြပ်မဲ့ အနုပညာနှင့်ယဉ်ကျေးမှုများကို ခံစားနိုင်သောနေရာများအဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ရန်ဆောင်ရွက်သောအဖွဲ့အစည်းလည်း ဖြစ်ပါသည်။

ICOM သည် ပြတိုက်လုပ်ငန်းနယ်ပယ်အတွက် ကျင့်ဝတ်များ၊ စံချိန်စံညွှန်းများကို သတ်မှတ်သည့်လုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်ပါသည်။ ပြတိုက်နယ်ပယ်တွင်လိုအပ်သော အကြံပြုချက်များပေးခြင်း၊ စွမ်းဆောင်ရည် မြှင့်တင်ရေး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အသိပညာဖြန့်ဝေခြင်းနှင့် နိုင်ငံတကာ ကွန်ရက်များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အစီအစဉ်များမှတစ်ဆင့် အများပြည်သူအတွက် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာအသိအမြင်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ကိုဆောင်ရွက်ပါသည်။ အချုပ်အားဖြင့် ICOM မှာ

- ကမ္ဘာအနှံ့ရှိ အဖွဲ့ဝင်ပြတိုက်ပေါင်း ၄၀၀၀၀ ကျော်ပါဝင်သော ကွန်ရက်တစ်ခု
- နိုင်ငံနှင့်နယ်မြေပေါင်း ၁၃၈ ခုမှ ကိုယ်စားလှယ်များအား စုဝေးပေးသော ဖိုရမ်တစ်ခု
- နိုင်ငံတကာ ကော်မတီပေါင်း ၃၀ နှင့် အမျိုးသားကော်မတီ ၁၂၀ ပါဝင်သော ဉာဏ်ကြီးရှင်အစုအဝေး (think tank) တစ်ခု
- UNESCO နှင့် တရားဝင်ပူးပေါင်းလုပ်ကိုင်သော အစိုးရ မဟုတ်သည့် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဟု ဆိုရပါမည်။

ICOM သည် ကျင့်ဝတ် Code of ethics များနှင့်အညီ လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပြီး ပြတိုက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေသူများအနေဖြင့် ICOM အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်နေလျှင် သို့မဟုတ် ဖြစ်လိုလျှင်ပြတိုက်လုပ်ငန်းများတွင် ထိုကျင့် ဝတ်များနှင့်အညီဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းသည်။

ICOM ၏ အမျိုးသားကော်မတီ ၁၁၉ ခုထဲမှ တစ်ခုတွင် မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြုပါဝင်လျက်ရှိပါသည်။ အမျိုးသားကော်မတီများ၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအတွင်းရှိ ICOM အသင်းဝင်များကို စုစည်းကာ ထိုနိုင်ငံများရှိ ပြတိုက်များနှင့် ပြတိုက်ဝန်ထမ်းများ၏ ရေးရာကိစ္စများကို ကူညီဖြည့်ဆည်းပေးရန် ဖြစ်ပါသည်။

၃။ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပြတိုက်အကယ်ဒမီမြန်မာ၏ ရလဒ်များ

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပြတိုက် အကယ်ဒမီ မြန်မာမှ ထွက်ပေါ်လာသော ရလဒ်များသည် အချိန်ယူပြီး လုပ်ငန်းများ အရှိန်ရလာသည်နှင့်အမျှ ထင်ရှားလာနိုင်သည်။ ပြတိုက် စံချိန်စံညွှန်းများ၊ မူဘောင်များကို လက်တွေ့ပြတိုက် လုပ်ငန်းများထဲသို့ ထည့်သွင်းကာ အကောင်အထည်ပေါ်လာချိန်တွင်လည်းရလဒ်များ ပိုမိုသိသာလာနိုင်ပါသည်။ အောက်ပါတို့မှလည်း အကျိုးရလဒ်များအနည်းနှင့်အများပေါ်ပေါက်လာနိုင်သည်ဟု ယူဆပါသည်။

- နှစ်စဉ်ကျင်းပခြင်းဖြစ်သော ပြတိုက်ဖိုရမ်က IMA အစီအစဉ်တွင် ပါဝင်ခဲ့သော သင်တန်းသားများ အနေနှင့် ၎င်းတို့၏ သင်ယူမှုတတ်မြောက်မှုကိုလုပ်ငန်းခွင်တွင် အသုံးပြုနေသည်များကို ဝင်ရောက်ဆွေးနွေးလာနိုင်ရန် နေရာဖန်တီးပေးပါသည်။ ၎င်းတို့၏ တက်ကြွစွာပါဝင်မှုက ဖိုရမ်ကိုတစ်နည်းတစ်ဖုံ အားဖြည့်ပေးနေပြီး ပြတိုက်ကဏ္ဍတွင် စံချိန်စံညွှန်းများတိုးတက်လာရန်နှင့် စုဆောင်းပစ္စည်းများထိန်းသိမ်းမှုကို နည်းစနစ် ကျလာစေနိုင်ပါသည်။
- အထူးသဖြင့် စုဆောင်းပစ္စည်း သိုလှောင်ရေးနှင့် အချက်အလက် စီမံခန့်ခွဲရေးတို့တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ စုဆောင်းပစ္စည်း စီမံရေးနှင့် ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ စံနှုန်းများ တိုးတက်မှု ဥပမာကောင်းများစွာ ရှိလာသည်ကို ယူကေ ပြတိုက်နှင့် အမွေအနှစ်များဆိုင်ရာ ပညာရှင်များက တွေ့ရှိခဲ့ပါသည်။ သင်တန်းသားများအနေဖြင့် မိမိတို့စွမ်းဆောင်ရည် ဖွံ့ဖြိုးလာရေးအတွက် အားထုတ်ရန် စိတ်အားထက်သန်လှပြီး၊ လုပ်ငန်းခွင်တွင် မိမိတို့ကိုယ်မိမိတို့ ပိုမိုယုံကြည်စွာ လုပ်နိုင်ကိုင်နိုင် ဖြစ်လာမှုလည်း တိုးမြှင့်လာကြကြောင်း ယူကေ ပြတိုက်နှင့် အမွေအနှစ်များဆိုင်ရာပညာရှင်များက မှတ်ချက်ပြုခဲ့ကြပါသည်။
- IMA ကပြုစုခဲ့သော ပြတိုက်စုဆောင်းပစ္စည်းများဆိုင်ရာအချက်အလက်များစီမံခန့်ခွဲရေး လက်စွဲစာအုပ်အား ရန်ကုန်မြို့ရှိ အမျိုးသား အနုပညာနှင့် ယဉ်ကျေးမှု တက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်)က အသိအမှတ် ပြုထားပြီး အမျိုးသားပြတိုက်တွင် ပို့ချလျက်ရှိသော ပြတိုက်ဘာသာ ဘွဲ့လွန် ဒီပလိုမာ သင်တန်းတွင် ပြဌာန်းစာအဖြစ် ထည့်သွင်းခဲ့ပါသည်။ ထိုလက်စွဲစာအုပ်မှာ ပြတိုက် ဒီပလိုမာရရှိပြီးနောက် ပြတိုက်ကဏ္ဍသို့ ဝင်ရောက် လုပ်ကိုင်မည့်သူများအတွက် အသုံးဝင်လှပြီး သင်တန်းပြီးလျှင် ယူကေပြတိုက် စုဆောင်းပစ္စည်း စီမံခန့်ခွဲရေးစံချိန်စံညွှန်းများ Spectrum ၏ အခြေခံ သဘောတရားများကို နားလည်ပြီးဖြစ်နေပါသည်။
- နိုင်ငံတကာသုံး Spectrum စံချိန်စံညွှန်းများကို မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြတိုက်နှင့် စုဆောင်းပစ္စည်းများဆိုင်ရာ ဥပဒေ မူကြမ်း ရေးဆွဲရာတွင်လည်း ရည်ညွှန်းအဖြစ် တစ်စိတ်တစ်ဒေသ အသုံးပြုခဲ့ပါသည်ဟု ကြားသိရပါသည်။
- အမျိုးသား အနုပညာနှင့် ယဉ်ကျေးမှုတက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်)တွင် မြန်မာပြတိုက်ပညာ Museum Studies ပြတိုက်ဘာသာရပ် Museology ဌာနအသစ်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးနှင့် ပြတိုက်ဆိုင်ရာ မဟာဝိဇ္ဇာဘွဲ့ကို အသစ် ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးအတွက် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနက ခွင့်ပြုခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ထိုဌာနအသစ် ပေါ်ပေါက်လာရေးတွင်တစ်နည်းတစ်ဖုံ ပါဝင်အားဖြည့်နိုင်ရန် IMA အနေဖြင့်ရည်ညွှန်း စာအုပ်စာတမ်းများ ရရှိစေရေး၊ သင်ကြားရေးနည်းပညာများဖွံ့ဖြိုးလာရေးနှင့် ယူကေတက္ကသိုလ်များနှင့် ကွန်ရက်ချိတ်ဆက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။
- မကြာသေးခင်က ပြုလုပ်ခဲ့သော ပြတိုက်ပစ္စည်းများ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး သင်တန်းများအပြီးတွင် မြန်မာ့ပြတိုက် စံချိန်စံညွှန်းလက်စွဲ Myanmar Museum Standards Framework မှ ထုတ်နှုတ် ထားသော စံချိန်စံညွှန်းများကို အသုံးပြုသည့် ဆင့်ပွား သင်တန်းများကို သက်ဆိုင်ရာပြတိုက်များတွင် သင်တန်းသားများက စီစဉ်ခဲ့ပါသည်။ ထိုအစီအစဉ်မှာ အထိုက်အလျောက်အောင်မြင်ခဲ့ပြီး ပြတိုက်အမှုထမ်းများအနေဖြင့် စွမ်းရည်သစ်များ လေ့လာသင်ယူရေးနှင့် သင်ယူမိသည်များကို ပြန်လည်မျှဝေပေးနိုင်ရေးအပေါ် ပိုမိုစိတ်အားထက်သန်မှုများရှိလာကြောင်းတွေ့ရှိရပါသည်။

- မြန်မာနှင့် ယူကေ တို့ရှိ ပြတိုက်ပညာရှင်များနှင့် ပြတိုက်အမှုထမ်းအရာထမ်းများ တို့ကြားတွင် ပိုမိုခိုင်မာသော ချိတ်ဆက်မှုများလည်း ပေါ်ထွက်လာခဲ့ပါသည်။
ထိုအချိတ်ဆက်မှုများမှတစ်ဆင့် အလွတ်သဘော ဆက်သွယ်နိုင်သည့် ကွန်ရက်များလည်း တိုးပွားလာသည်။ တိုးပွားလာသော အဆက်အသွယ်များအားဖြင့် ဗဟုသုတများကို မျှဝေကြခြင်း၊ ဆိုရှယ်မီဒီယာအုပ်စု (Facebook Group) များ၊ Messenger များနှင့် အီးမေးလ်များမှတစ်ဆင့် ပြတိုက် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ပညာဗဟုသုတများ မျှဝေနိုင်ခြင်း၊ အချင်းချင်း ဆက်သွယ်နိုင်ခြင်းစသည်ဖြင့် ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ ပိုမို ချိတ်ဆက် နိုင်ခဲ့ကြပါသည်။

“အဖိုးတန်ဆုံး ရလဒ်ကတော့ ပြတိုက်တွေအတွက် အချက်အလက်တွေ စာရင်း ပြုစုခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ပုံ လုပ်နည်း အဆင့်ဆင့်ရဲ့ အရေးပါပုံကို လေ့လာခဲ့ရတာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။”

“ဒီအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲဟာ အများကြီး အကျိုးရှိပါတယ်။ နည်းလမ်းအသစ်တွေ၊ ဗဟုသုတတွေနှင့် အိုင်ဒီယာတွေကို ကျွန်တော် လေ့လာခဲ့ရတဲ့အပြင် လက်တွေ့လုပ်ကြည့်ဖို့ အခွင့်အရေးပါ ရတာ ဖြစ်ပါတယ်။”

“ဒီအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကနေပြီး ကျွန်တော်တို့ ပြတိုက်တွေမှာ လက်တွေ့ပြန်အသုံးချဖို့ ဗဟုသုတပညာတွေ အများကြီးရခဲ့ပါတယ်။”

နိုင်ငံတကာပြတိုက် အကယ်ဒမီမြန်မာ သင်တန်းတက်ရောက်ခဲ့သူအချို့၏ မှတ်ချက်များ



၄။ အကြံပြုချက်များ

ဗြိတိသျှကောင်စီသည် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာပြတိုက် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးတွဲ လုပ်ကိုင်သွားရန် ရည်ရွယ်ထားပါသည်။ ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လိုသောထားသောလုပ်ငန်းသဘောသဘာဝ ကိုမျှော်ရည်လျှက် IMA က အောက်ပါတို့ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန် ရည်ရွယ်ထားပါသည်။-

- အများပြည်သူ လေ့လာရေး၊ ပညာရေးနှင့် အပန်းဖြေရေး တို့အတွက် နိုင်ငံတကာစံချိန်စံညွှန်းများ နှင့်အညီ စုဆောင်းပစ္စည်းများအား စီမံခန့်ခွဲပြီး အသုံးပြုလာနိုင်စေရန် ပြတိုက်အမှုထမ်းအရာထမ်းများ၏ လုပ်ငန်းခွင်ကျွမ်းကျင်မှု စွမ်းရည်များကို မြှင့်တင်ပြီး ၎င်းတို့က တဆင့်အခြားလုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များကို ပြန်လည်မျှဝေပေးနိုင်စေရေးအတွက် ကူညီအားဖြည့်ပေးရန် မျှော်ရည်ပါသည်။

အဆိုပါရည်မှန်းချက်ကို ဖော်ဆောင်ရာတွင် IMA အနေဖြင့်

- (၁) အမျိုးသား အနုပညာနှင့် ယဉ်ကျေးမှု တက္ကသိုလ်၏ မဟာဘွဲ့သင်တန်းအတွက် ပြတိုက်ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ သင်ရိုးညွှန်းတမ်း ရေးဆွဲရန်၊ (၂) လက်ရှိ ဒီပလိုမာသင်ရိုး၊ မဟာဝိဇ္ဇာသင်ရိုးသစ်များနှင့် မြန်မာပြတိုက် စံချိန်စံညွှန်း မူဘောင်များကြားတွင် အချိတ်အဆက်ပိုမိုခိုင်မာလာရေး၊ စံချိန်စံညွှန်းကို အခြေပြုသည့်ပညာရေး ပိုမိုကျယ်ပြန့်စွာ ပေါ်ထွက်လာရေးတွင် အကူအညီပေးရန်၊
- ပြတိုက်ပစ္စည်း စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာစွမ်းရည်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ အသိပညာပဟုသုတ ဆက်လက် ဖြန့်ဖြူးရန်
- မြန်မာ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များနှင့် ပူးပေါင်း၍ မြန်မာပြတိုက် စံချိန်စံညွှန်းမူဘောင်များပေါ်ထွက်လာရေး အကူအညီပေးရန်

အစရှိသည့်လုပ်ငန်းများကိုဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားရန် ရည်ရွယ်ပါသည်။

အမျိုးသား အနုပညာနှင့် ယဉ်ကျေးမှု တက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်) ၏ ပြတိုက်ဘာသာရပ် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းဖော်ဆောင်ရာတွင် ပံ့ပိုးကူညီခြင်း

အဆိုပါလုပ်ငန်းများကို အောက်ပါနည်းလမ်းများအားဖြင့်ဆောင်ရွက်ရန်ရည်ရွယ်ထားပါသည်။

- ဒီပလိုမာလက်မှတ် နှင့် မဟာဘွဲ့ ရရှိသူများအတွက် ကျောင်းသားဟောင်းများ ကွန်ရက်ဖွဲ့စည်းနိုင်ရေးတွင် လိုအပ်သောအကူအညီပေးပေးရန်
- အမျိုးသား အနုပညာနှင့် ယဉ်ကျေးမှု တက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်)တွင် ပို့ချမည့် ပြတိုက်ဘာသာရပ် မဟာဝိဇ္ဇာဘွဲ့သင်တန်းအတွက် ပြဌာန်းစာ သင်ရိုးရေးဆွဲရာတွင် အကူအညီပေးရန်
- လက်ရှိ ဒီပလိုမာအစီအစဉ်ကိုအကူအညီပေးရန်နှင့် ဒီပလိုမာအစီအစဉ်နှင့်ထပ်မံတိုးချဲ့ထားသော မဟာဝိဇ္ဇာဘွဲ့သင်တန်းများကြား ဆက်စပ်ပေါင်းကူးနိုင်သည့် အစီအစဉ်များတွင်ပါဝင်အားဖြည့်ကူညီရန်
- ဒီပလိုမာ နှင့် မဟာဘွဲ့သင်တန်းများတွင် သင်ကြားမည့် ဆရာဆရာမများအတွက် သင်ကြားရေးစွမ်းရည် ထက်မြက်လာစေရေးအတွက် အားဖြည့်ကူညီပေးရန်၊ ဥပမာ- သင်ကြားရေးကိုအဆင့်မြှင့်ရာတွင် သင့်တော်သူများအား သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာသင်တန်းများသို့ စေလွှတ်တက်ရောက်ခြင်းကို အားပေးရန်၊ သင့်လျော်သောသင်တန်းများကို ရည်ညွှန်းပေးရန်
- ဒီပလိုမာနှင့် မဟာဝိဇ္ဇာတန်းအသစ်မှ နည်းပြဆရာ ဆရာမများ၏ သင်ကြားမှုစွမ်းရည်ဖွံ့ဖြိုးရေး အတွက် နိုင်ငံတကာမှ သင်ကြားရေးနှင့် အထောက်အကူပေးရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် လက်တွဲကာ မြန်မာနိုင်ငံလိုအပ်ချက်နှင့် သင့်တော်သော သင်တန်းများကို ဆက်လက်စီစဉ်နိုင်ရန်

- ဒီပလိုမာနှင့် မဟာဝိဇ္ဇာသင်ရိုးများတွင် မြန်မာ ပြတိုက်စံချိန်စံညွှန်းများ ထည့်သွင်းသင်ကြားနိုင်ရေး အကူအညီပေးရန် စသည်တို့ ဖြစ်ပါသည်။

ပြတိုက်ပစ္စည်းများ စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ စွမ်းရည်ဖွံ့ဖြိုးရေး ပညာပေးလုပ်ငန်းများတွင်ကူညီရေးနှင့် ပညာဆင့်ပွားမှုဝေခြင်းများကို အကူအညီပေးရေး

အောက်ပါတို့ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ပါမည်။

- ICOM တွင် တက်ကြွစွာ ပါဝင်ပြီး မြန်မာ့ ပြတိုက်အမှုထမ်းအရာထမ်းများအား တစ်ဦးချင်း အသင်းဝင်များ ဖြစ်လာရေးနှင့် ICOM ၏အထူးကော်မတီများတွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ ပါဝင်လာနိုင်ရေးကို အားပေးကူညီရန်
- မြန်မာ့ ပြတိုက် စံနှုန်းများ လက်စွဲတွင် ICOM ၏ ကျင့်ဝတ် Code of Ethics များ ထည့်သွင်းနိုင်ရေးအားပေးရန်
- ပြတိုက်နှင့်ပြပွဲများဆိုင်ရာ ဥပဒေများ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရာတွင် အားပေးကူညီခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတကာပြတိုက်ဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ မြန်မာနိုင်ငံလုပ်ငန်းခွင်များတွင် စနစ်တကျပေါ်ပေါက်လာရန်၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းဥပဒေများ နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်လာနိုင်စေရေးတွင် အားပေးကူညီရန်၊ ICOM ၏ ပြတိုက်တစ်ခုအပေါ် အဓိပ္ပာယ် ဖွင့်ဆိုချက်နှင့် ICOM ကပြဌာန်းထားသော ပြတိုက်ဆိုင်ရာ ကျင့်ဝတ်များ ဥပဒေသစ်တွင် ပါဝင်လာစေရေး ဆောင်ရွက်မှုများတွင် အားပေးကူညီရန်
- ပြတိုက် ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် မဟာဗျူဟာကျသော နည်းလမ်းများ ဖော်ဆောင်ကြရာတွင် အကူအညီပေးရန်
- မြန်မာနိုင်ငံရှိပြတိုက် အမှုထမ်းအရာထမ်းများတွင် ကျွမ်းကျင်မှု ဧရိယာအလိုက် စပါယ်ရှယ်လစ်များ ပေါ်ထွက်လာပြီး ၎င်းတို့၏ စွမ်းရည်များကို ပြန်လည် မျှဝေပေးနိုင်ရေးလုပ်ငန်းများတွင်အကူအညီပေးရန်
- ပြတိုက်ကဏ္ဍတွင် လုပ်ငန်း ကျွမ်းကျင်သူများ စဉ်ဆက်မပြတ်ပေါ်ထွက်လာစေရေး အစဉ်အလာကို အားပေးကူညီရန်
- အဓိကကျသော မြန်မာ့ ပြတိုက်ဝန်ထမ်းများ (အထူးသဖြင့် ပြတိုက်ပစ္စည်းထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး တွင်ဦးဆောင်လုပ်ကိုင်နေသူများနှင့် ဒီပလိုမာတန်းတွင် ပို့ချနေသူဆရာမများ)အား သင်ကြားရေး စွမ်းရည် မြှင့်တင်ရန်နှင့် အတွေ့အကြုံ ဖလှယ်နိုင်ရန်အတွက် ယူကေနိုင်ငံသို့ စေလွှတ်နိုင်ရေး အထောက်အပံ့ပေးခြင်း
- ပြတိုက်ကဏ္ဍတွင် အတွေ့အကြုံရင့်ကျက်သော ပညာရှင်များက အတွေ့အကြုံများမျှဝေနိုင်သည့် mentoring programme အစီအစဉ်များကိုအကောင်အထည်ဖော်ရန်
- ပြတိုက်များ၏ပိုးမွှားအန္တရာယ်နှိမ်နင်းရေးလုပ်ငန်းအစီအစဉ်များအတွက် ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့ပေးရန်၊ ဤအစီအစဉ်မှာ ပြတိုက်များတွေ တွယ်ကပ်နေသော ပိုးမွှားများ၏ အချက်အလက်များကိုကောက်ယူရန် ပါဝင်ပြီး ထို ပိုးမွှားများကို လေ့လာသရုပ်ခွဲပေးမည့် ပိုးမွှားဗေဒပညာရှင်များ၏ အကူအညီကို ရယူရန်လိုအပ်ပါသည်။ ထိုအစီအစဉ်၏ရလဒ်ကို မြန်မာနိုင်ငံပြတိုက်များပိုးမွှားနှိမ်နင်းရေးအစီအစဉ်များတွင်အသုံးပြုနိုင်ပါလိမ့်မည်။

မြန်မာ ပြတိုက်ပညာရှင်များနှင့် IMA တို့ ပူးပေါင်း၍ မြန်မာ့ပြတိုက်စံချိန်စံညွှန်းမူဘောင်ကို ပြုစုခြင်း

- မြန်မာ့ပြတိုက်စံချိန်စံညွှန်းမူဘောင် ပေါ်ပေါက်လာရေးအတွက် လိုအပ်သော ပညာရပ်ဆိုင်ရာ အရင်းအမြစ်များ ပံ့ပိုးပေးခြင်းအားဖြင့် ကူညီခြင်း
- မြန်မာ့ပြတိုက် စံချိန်စံညွှန်းမူဘောင်အတွက် ဖော်ထုတ်ထားပြီးဖြစ်သော စံချိန်စံညွှန်းလက်စွဲများ toolkits များနှင့် အခြားစာအုပ်စာတမ်းများကို အွန်လိုင်းမှ ထုတ်ဝေခြင်း
- ပြတိုက်များအနေဖြင့် မိမိတို့၏ လုပ်ဆောင်မှုစွမ်းရည်ကို မိမိတို့ဘာသာ အလွတ်သဘော တိုက်ဆိုင်စစ်ဆေးနိုင်မည့် မြန်မာ့ပြတိုက်စံချိန်စံညွှန်းများမူဘောင် ပေါ်ထွက်လာရေးကို ကူညီပေးရန်
- မြန်မာ့ပြတိုက်စံချိန်စံညွှန်းများ မူဘောင်နှင့် ချိန်ထိုးကြည့်လျက် မိမိတိုးတက်မှုများအား တိုင်းတာနိုင်ရန်အတွက် ဒေတာ အချက်အလက် စုဆောင်းသည့်နည်းစနစ်များ ဖော်ထုတ်ရေးတွင် ကူညီပေးရန်။

ဗြိတိသျှကောင်စီ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပြတိုက် အကယ်ဒမီ မြန်မာ အစီအစဉ်အနေဖြင့် မြန်မာ့ ပြတိုက်ကဏ္ဍတွင် အောက်ပါနည်းလမ်းများအားဖြင့် အားဖြည့်ကူညီခဲ့ပါသည်။

- သုတေသန၊ တိုင်ပင်ဆွေးနွေးခြင်းနှင့် အကဲဖြတ်သုံးသပ်ခြင်း
- အမျိုးသားပြတိုက်(ရန်ကုန်) နှင့် အမျိုးသား အနုပညာနှင့် ယဉ်ကျေးမှု တက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်)ရှိ ပြတိုက်ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ သင်ရိုးညွှန်းတမ်း ရေးဆွဲရေးကို ပံ့ပိုးခြင်း
- ပြတိုက်ပစ္စည်း စီမံခန့်ခွဲမှုစွမ်းရည်ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ပြတိုက်အသိပညာများ မျှဝေရေးတွင်ကူညီခြင်း
- မြန်မာ့ ပြတိုက် စံချိန်စံညွှန်းမူဘောင်များဖော်ထုတ်ရာတွင်ကူညီခြင်း

သုတေသန၊ တိုင်ပင်ဆွေးနွေးခြင်းနှင့် အကဲဖြတ်သုံးသပ်ခြင်း

၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သော သုတေသန ၂ ခု အပေါ် မူတည်၍ ဗြိတိသျှကောင်စီသည် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာ့ ပြတိုက်များနှင့် ပူးပေါင်းကာ ပြတိုက်ကဏ္ဍ၏ လိုအပ်ချက်များကို နားလည်အောင်ကြိုးစားခဲ့ကြပြီး လိုအပ်ချက်များနှင့်ကိုက်ညီအောင် IMA ၏ အဓိက ဦးတည်ချက်များကို သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါသည်။

သုတေသနဆောင်ရွက်ချက်များ

- ၂၀၁၄ - ယူကေ အမျိုးသား အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ စံချိန်စံညွှန်းများ UK National Occupational Standards ကိုအခြေခံကာ မြန်မာ့ပြတိုက်အခြေအနေကို စူးစမ်းလေ့လာသည့် သုတေသနအစီအစဉ်
- ၂၀၁၄ - ရန်ကုန်၊ နေပြည်တော်နှင့် ပုဂံရှိယဉ်ကျေးမှုဌာန ၈ ခုတို့နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည့် လေ့လာရေး ခရီးစဉ်

ပြတိုက်ဘာသာရပ် Museology သင်ရိုးညွှန်းတမ်း ရေးဆွဲရေး ပံ့ပိုးခြင်း

ပြတိုက်ဘာသာရပ်အတွက် ထိရောက်သော ဘွဲ့လွန်သင်တန်းတစ်ခုဖြစ်လာရန်မှာ ကျယ်ပြန့်သော စာတွေ့နှင့် လက်တွေ့ပညာဗဟုသုတများကိုပါ နားလည်တတ်ကျွမ်းသည့် ပြတိုက်လုပ်ငန်းခွင်ဝင်ရန် အသင့်ဖြစ်သော လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ကို မွေးထုတ်နိုင်ရေးက အရေးကြီးပါသည်။ မဟာဝိဇ္ဇာ အဆင့်တွင် အဆင့်မြင့်ပညာ ဆိုင်ရာတတ်ကျွမ်းမှုကို ရရှိရုံမကဘဲ ပိုမိုနက်နဲသည့် ဆင်ခြင်သုံးသပ်မှု၊ စူးစမ်းလေ့လာမှုနှင့် အခြားသော စွမ်းရည်များပါ လိုအပ်လာပါသည်။ ဗြိတိသျှကောင်စီ IMA အစီအစဉ်သည် မြန်မာ ကျွမ်းကျင်သူများနှင့် ယူကေ ပြတိုက်ပညာရှင်များ အတူပူးပေါင်းလျှက် သင်ရိုး တည်ဆောက်ပုံ၊ သင်ရိုးတွင်ပါဝင်မည့် အကြောင်းအရာများအပြင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လိုအပ်ချက်များနှင့် ဆီလျော်မည့်ဟု မြန်မာပညာရှင်များက သတ်မှတ်သော ပညာရပ်များလည်း ထည့်သွင်းကာ ပြုစုရေးဆွဲရန် လိုအပ်ပါသည်။

ဒီပလိုမာနှင့် မဟာဝိဇ္ဇာသင်ရိုးရေးဆွဲခြင်း

- ၂၀၁၈ မတ်လ - ပြတိုက် ၂ ခုနှင့် Field School of Archaeology ရှေးဟောင်း သုတေသန ကျောင်း(ပြည်) တို့မှ ကိုယ်စားပြု တက်ရောက်သူ ၁၂ ဦးဖြင့် အမျိုးသားပြတိုက် ရန်ကုန်တွင် ၃ ရက်ကြာ ဒီပလိုမာ သင်တန်းရေးဆွဲရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ။
- ၂၀၁၈ မတ်လ - ပြတိုက် ၆ ခုမှ ကိုယ်စားပြု တက်ရောက်သူ ၁၅ ဦးဖြင့် အမျိုးသားပြတိုက် နေပြည်တော်တွင် ၃ ရက်ကြာ ဒီပလိုမာ သင်တန်းရေးဆွဲရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ။
- ၂၀၁၉ ဇန်နဝါရီ - ပြတိုက် ၄ ခုနှင့် ရှေးဟောင်းသုတေသနကျောင်း (ပြည်) သမိုင်းသုတေသနဌာန၊ အမျိုးသားအနုပညာနှင့် ယဉ်ကျေးမှုတက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်) နှင့် အငြိမ်းစားဆရာ/ဆရာမကြီးများ အပါအဝင် ကိုယ်စားပြုတက်ရောက်သူ ၁၅ ဦးဖြင့် ၄ ရက်ကြာ မဟာဝိဇ္ဇာသင်ရိုးရေးဆွဲရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ

- ၂၀၁၉ ဇန်နဝါရီ - မဟာဝိဇ္ဇာတန်း သင်ရိုးညွှန်းတမ်း ရေးဆွဲရေးတွင် အဓိက ပါဝင်ပတ်သက်သူများနှင့် သင်ရိုးရေးဆွဲရာတွင် ကြိုတွေ့ရနိုင်သော လိုအပ်ချက်များနှင့် စိန်ခေါ်မှုများကို သုံးသပ်ဆွေးနွေးပြီး မြန်မာနိုင်ငံ ပြတိုက်နှင့် ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်များကဏ္ဍအတွက် လိုအပ်နေသော သင်တန်းနှင့် ပညာရပ်ဆိုင်ရာသုတေသန များဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ပိုမိုကျယ်ပြန့်သော ရည်မှန်းချက်များ ချမှတ်နိုင်ရန် ၂ ရက်ခွဲကြာ လေ့လာရေးနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ



ပြတိုက်ပစ္စည်းစီမံထိန်းသိမ်းမှု- စွမ်းဆောင်ရည်ဖွံ့ဖြိုးမှုသင်တန်းများ နှင့် ပညာထပ်ဆင့်မှုဝေရေးဆောင်ရွက်ချက်များ

ကောင်းမွန်သော ပြတိုက်ပစ္စည်းစီမံထိန်းသိမ်းမှုစနစ်များပေါ်ပေါက်လာရန်မှာ ပစ္စည်းများကို ရေရှည်ခံအောင် ကြိုတင်သတိဖြင့် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ပြီး အသုံးချတတ်သော၊ ပြတိုက်၏ သတ်မှတ် စံချိန်စံနှုန်းများနှင့် အညီ ဆုံးဖြတ်လုပ်ကိုင်နိုင်စွမ်းရှိသော ကျွမ်းကျင်သည့် လုပ်သား အင်အားစုလိုအပ်ပါသည်။ ဗြိတိသျှကောင်စီသည် မြန်မာ ပြတိုက်ပညာရှင်များနှင့်အတူ ပူးပေါင်း၍ အဆိုပါ စွမ်းရည်များ တည်ဆောက်ရာတွင် လက်တွေ့နှင့် ပေါ်လစီအခြေပြု ကျွမ်းကျင်မှုတို့ကို ဦးစားပေးကာ အောက်ပါတို့ကိုဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

ပစ္စည်းစုဆောင်းမှု တိုးတက်ရေး - Exhibition ပြပွဲ လုပ်ခြင်းနှင့် Display ခင်းကျင်း ပြသခြင်းဆိုင်ရာ စွမ်းရည် ဖွံ့ဖြိုးစေခြင်း

- ၂၀၁၅ မတ်လ - ပြတိုက်၅ခုမှ ကိုယ်စားပြုတက်ရောက်သူ ၂၂ ဦးဖြင့် အမျိုးသားပြတိုက် နေပြည်တော်တွင် ၂ ရက်တာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ

ပြသပစ္စည်းများနှင့်ပတ်သက်သော ဒေတာအချက်အလက် စီမံခန့်ခွဲခြင်း - ပြတိုက်အချက်အလက်များ စီမံခန့်ခွဲမှုလက်စွဲလမ်းညွှန်ကို လုပ်ငန်းခွင်တွင်အကောင်အထည်ဖော်ရေး၊ သတင်း အချက်အလက် စီမံခန့်ခွဲရေးတွင် မိမိတို့ရောက်ရှိနေသောအဆင့်ကို စာရင်းစစ်နိုင်ရေး၊အသိပညာများကို မျှဝေနိုင်ရေး ကဏ္ဍများတွင် လိုအပ်သော ကျွမ်းကျင်မှုများရရှိစေခြင်း

- ၂၀၁၇ ဇန်နဝါရီ၊ ဖေဖော်ဝါရီ - ပြတိုက် ၄၂ ခုမှ ကိုယ်စားပြု တက်ရောက်သူ ၇၁ ဦးဖြင့် အမျိုးသားပြတိုက် ရန်ကုန်တွင် ၅ ရက်တာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ၂ ပွဲဆက်
- ၂၀၁၇ ဇန်နဝါရီ၊ ဖေဖော်ဝါရီ - သတင်းအချက်အလက်စီမံခန့်ခွဲရေး လက်စွဲစာအုပ်ကို ဒီပလိုမာသင်ရိုးတွင် ထည့်သွင်းရန် ရန်ကုန် ပြတိုက်ဘာသာရပ်သင်ကြားရေးမှ ဝန်ထမ်းများနှင့် ဆွေးနွေးပွဲ



- ၂၀၁၈ ဇန်နဝါရီ-၃ ရက်တာ ပြတိုက်စံချိန်စံညွှန်း သတ်မှတ်စစ်ဆေးခြင်း အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ၊ အမျိုးသားပြတိုက်ရန်ကုန်၊ တက်ရောက်သူ ၇ ဦး၊ အမျိုးသားပြတိုက် ရန်ကုန်အတွက် အကြံပြုချက်များပါဝင်သော အစီရင်ခံစာကို ပေးအပ်ခြင်း
- ၂၀၁၈ ဇန်နဝါရီ- ၃ ရက်တာ ပြတိုက်စံချိန်စံညွှန်း သတ်မှတ်စစ်ဆေးခြင်း အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ၊ အမျိုးသားပြတိုက် နေပြည်တော်၊ တက်ရောက်သူ ၅ ဦး၊ အမျိုးသားပြတိုက် နေပြည်တော်အတွက် အကြံပြုချက်များပါဝင်သော အစီရင်ခံစာကို ပေးအပ်ခြင်း
- ၂၀၁၈ ဇန်နဝါရီ - ၃ ရက်တာ ပြတိုက်စံချိန်စံညွှန်း သတ်မှတ်စစ်ဆေးခြင်း အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ၊ ပုဂံရှေးဟောင်းပြတိုက်၊ တက်ရောက်သူ ၅ ဦး၊ ပုဂံရှေးဟောင်းပြတိုက် အတွက် အကြံပြုချက်များပါဝင်သော အစီရင်ခံစာကို ပေးအပ်ခြင်း
- ၂၀၁၈ ဇန်နဝါရီ- ၃ ရက်တာ ပြတိုက်စံချိန်စံညွှန်း သတ်မှတ်စစ်ဆေးခြင်း အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ၊ မန္တလေး ယဉ်ကျေးမှုပြတိုက်၊ တက်ရောက်သူ ၅ ဦး၊ မန္တလေးယဉ်ကျေးမှု ပြတိုက် အတွက် အကြံပြုချက်များပါဝင်သော အစီရင်ခံစာကို ပေးအပ်ခြင်း
ပြတိုက်ပစ္စည်း စီမံခန့်ခွဲရေး -ခေါင်းဆောင်မှု၊မူဝါဒရေးဆွဲမှုနှင့် စီမံကိန်းရေးဆွဲမှုများတွင် စွမ်းဆောင်ရည်ဖွံ့ဖြိုးရေးဆောင်ရွက်ချက်များ

မြန်မာပြတိုက်များတွင် UK Museum Accreditation စံချိန်စံညွှန်းအား မည်သို့အသုံးပြုနိုင်သည်ကို သုံးသပ်ခြင်း

- ၂၀၁၈ မတ် - ခေါင်းဆောင်မှုဆိုင်ရာစွမ်းရည်အတွက် ပြတိုက် ၁၈ ခုကို ကိုယ်စားပြုတက်ရောက်သူ ၂၈ ဦးပါဝင်သော အမျိုးသားပြတိုက် နေပြည်တော် ၃ ရက်တာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ နှင့် အမျိုးသားပြတိုက် ရန်ကုန် ၃ ရက်တာအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ
- ၂၀၁၈ မတ် - Accreditation နှင့်ပတ်သက်၍ ပြတိုက် ၂၀ ခုမှ ကိုယ်စားပြုတက်ရောက်သူ ၂၇ ဦးဖြင့် အမျိုးသားပြတိုက် နေပြည်တော်တွင် ကျင်းပခဲ့သော ၃ ရက်တာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲနှင့် အမျိုးသားပြတိုက် ရန်ကုန်တွင် ၃ ရက်တာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ

ပြတိုက်ပစ္စည်း စောင့်ရှောက်ခြင်းနှင့် ထိန်းသိမ်းခြင်း - ကြိုတင်ပြင်ဆင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခြင်း သင်တန်းများနှင့် ပညာဆင့်ပွားဖလှယ်ခြင်း

- ၂၀၁၈ မတ်လ - ပြတိုက် ၁၃ ခုနှင့်၊ ရှေးဟောင်း သုတေသနဌာနတို့မှ ကိုယ်စားပြုတက်ရောက်သူ ၁၈ ဦးဖြင့် အမျိုးသားပြတိုက် ရန်ကုန် တွင် ၃ ရက်တာ အဝတ်အထည်နှင့် ရှေးဟောင်းပစ္စည်း ထိန်းသိမ်းရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ
- ၂၀၁၈ မတ်လ - ပြတိုက် ၉ ခုနှင့်၊ ရှေးဟောင်း သုတေသနဌာနတို့မှ ကိုယ်စားပြုတက်ရောက်သူ ၁၄ ဦးဖြင့် အမျိုးသားပြတိုက် ရန်ကုန် တွင် ၃ ရက်တာ အဝတ်အထည်နှင့် ရှေးဟောင်းပစ္စည်း ထိန်းသိမ်းရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ
- ၂၀၁၈ ဇန်နဝါရီ - ပြတိုက် ၇ ခုနှင့်၊ ရှေးဟောင်းသုတေသနဌာနတို့မှ ကိုယ်စားပြုတက်ရောက်သူ ၁၅ ဦးဖြင့် အမျိုးသားပြတိုက် ရန်ကုန် တွင် ၆ ရက်တာ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခြင်းနှင့် ပညာဆင့်ပွား ဖလှယ်ခြင်း အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ
- ၂၀၁၈ ဇန်နဝါရီ၊ ဖေဖော်ဝါရီ-အမျိုးသားပြတိုက် ရန်ကုန်မှ လက်ထောက်ဒါရိုက်တာ ဦးကျော်ရှင်နောင်၏ စီစဉ်မှုဖြင့် ပြတိုက် ၈ ခုတွင် ၂၀၁၉ ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်ရေး သင်တန်း တက်ရောက်ခဲ့သူများကဆောင်ရွက်သော ပညာဆင့်ပွား ဖလှယ်ခြင်း

ပြတိုက်ပစ္စည်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးအတွက် အထူးတလည်လိုအပ်သော ကရိယာတန်ဆာပလာများနှင့် အထောက်အကူပစ္စည်းများကို သင်တန်းများတွင် အသုံးပြုနိုင်ရန်နှင့် သင်တန်းအပြီးတွင် သင်တန်းမှ အသိပညာများ ဆက်လက်မျှဝေနိုင်ရန် ပေးအပ်ခြင်း

- ပြတိုက်ပစ္စည်းများ အမှတ်အသားပြုရေးကျွမ်းကျင်မှု သင်တန်းများတွင် လိုအပ်သောပစ္စည်းများ (labelling နှင့် marking)
- ပြတိုက်ပစ္စည်းများ ကြိုတင်ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးကိုလေ့လာရေး ကရိယာများ
- ပြတိုက်ဘာသာ ဒီပလိုမာအဖွဲ့ နှင့် အမျိုးသားပြတိုက် ရန်ကုန်အားပေးအပ်ခဲ့သော ပြတိုက်နှင့် ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ် ဆိုင်ရာ စာအုပ် ၅၀ခန့်
- တက်ရောက်သူများအားမျှဝေခဲ့သော သင်တန်းသုံး သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများ



မြန်မာ့ပြတိုက် စံချိန်စံညွှန်းမူဘောင် Myanmar Museum Standards Framework ပြုစုခြင်း

မြန်မာ့ပြတိုက် စံချိန်စံညွှန်းမူဘောင် ပြုစုခြင်း ပထမ ခြေလှမ်းအဖြစ် IMA က လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်လက်စွဲများ နှင့်၊ အထောက်အကူပြု စာအုပ်စာတမ်းများ ပြုစုခဲ့ပါသည်။ ဤသင်ထောက်ကူ အရင်းအမြစ်များတွင် ဖော်ပြထားသော စံချိန်စံညွှန်းများသည် ယူကေတွင်အသုံးပြုနေသော နိုင်ငံတကာလုပ်ထုံးလုပ်နည်းကောင်းများကို အခြေခံပြီး မြန်မာပြည် အခြေအနေနှင့် သင့်လျော်ရာကို ထုတ်နှုတ်ကာ သင်တန်းများ တစ်လျှောက် သင်ကြားမျှဝေခဲ့သော လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ပြန်လည်သုံးသပ်ထားပါသည်။

အောက်ပါ အကြောင်းအရာတို့ ပါဝင်သောစံချိန်စံညွှန်းလက်စွဲများနှင့် အခြားသော သင်ထောက်ကူ စာရွက်စာတမ်းများကို အင်္ဂလိပ်နှင့် မြန်မာဘာသာတို့ဖြင့် ပြုစုထားပါသည်။

- ပြတိုက်ပစ္စည်းများ၊ ပြတိုက်ပစ္စည်းအချက်အလက်များ စီမံခန့်ခွဲရေးလမ်းညွှန်
- ပြတိုက်များအတွက် ကြိုတင်ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးလမ်းညွှန်
- စုဆောင်းပစ္စည်း စီမံခန့်ခွဲရေး မူဝါဒများထားရှိ အကောင်အထည်ဖော်နည်းလမ်းညွှန်
- အချက်အလက် စီမံခန့်ခွဲခြင်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများတွင် တွေ့ကြုံရလေ့ရှိသော မေးခွန်းများနှင့်အဖြေများ
- ပြတိုက်ပစ္စည်းများအား အမှတ်အသားပြုနည်း labeling marking လမ်းညွှန်
- လေဘယ်ကပ်ခြင်းနှင့် အမှတ်အသားပြုလုပ်ခြင်းတွင်လိုအပ်သော ကရိယာပစ္စည်းများစာရင်း
- ပြတိုက်ပစ္စည်းများကို ထိမ်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ အရည်အသွေးအမှတ်ပေးခြင်းနှင့် သိုလှောင်ခြင်း ဆိုင်ရာ စံချိန်စံညွှန်းများ



မြိတ်သူ့ကောင်စီ၏ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပြတိုက် အကယ်ဒမီ မြန်မာက အောက်ဖော်ပြပါ ပုဂ္ဂိုလ်များအပါအဝင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သူများ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံရှိ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များ

သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာန၊ ဒေါ်နုမြင့်-ပြတိုက်အကြံပေး၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းအသီးသီးရှိ ပြတိုက်များမှ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲအသီးသီးကို တက်ရောက်ခဲ့ကြသူများ၊ သင်တန်းနှင့် လေ့လာရေး ခရီးစဉ်များအတွက် တာဝန်ယူပေးသော ပြတိုက်များမှ ဝန်ထမ်းများ၊ ဘာသာပြန်ဆိုသူများနှင့် စကားပြန်များအားလုံး

ယူကေ ရှိ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များ

The British Museum, the Collections Trust, Royal Pavilion and Museums Brighton and Hove, the University of Brighton, the University of Cardiff, the University of Leicester.

Amy Crossman, Alex Dawson, Sandra Dudley, Natalie Evans, Nicola Freeman, Jane Henderson, Susie Hillhouse, Helen Mears

ဤအစီရင်ခံစာပါ အကြံပြုချက်များအား Helen Thomas စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သောကနဦး သုတေသနနှင့် မဟာဗျူဟာချမှတ်ရေးလမ်းညွှန်များနှင့်အတူ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပြတိုက် အကယ်ဒမီ မြန်မာ ၂၀၁၈ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ အပြီး Amy Crossman, Alex Dawson, Sandra Dudley, Jane Henderson, Susie Hillhouse, and Helen Mear တို့ သုံးသပ်ချက်များနှင့် အစီရင်ခံစာများအပေါ်တွင် အခြေခံထားပါသည်။



PHOTOGRAPH CREDITS

Page 4, 8, 14 (Boothee Thaik Htun)

Page 14 (Thwe Thwe Aye)

Page 12, 13 (Thin Aung Htoo)

We work with creative sectors around the world, creating cultural programmes and exchange, which leads to new opportunities and lasting connections with the UK.

© British Council 2019